
مدال المپيک کاراته صددرصد است 
ش��هرام ه��روي، س��رمربي تي��م ملي 
کاراته کسب مدال در المپيک توکيو را 
صددرصد مي داند، اما تأکيد مي کند براي 
رس��يدن به اين مهم، بايد حمايت هاي 
لازم صورت گيرد: »متأس��فانه ما از نظر 
حمايتي کيلومترها با کش��ورهاي ديگر 
فاصله داريم. فدراسيون هزينه زيادي دارد و شايد نتواند از لحاظ 
مالي شرايط حضور تيم ملي در مسابقات را به تنهايي فراهم کند. 
بايد وزارت ورزش و کميته المپيک نگاه ويژه تري به کاراته داشته 
باشند، چراکه به عنوان سرمربي تيم ملي، مي دانم مدال المپيک 
کاراته صددرصد است، اما بايد حمايت هاي لازم صورت گيرد تا 
اين اتفاق خوب در توکيو رقم بخورد. متأسفانه با وجود توانايي ها 

و پتانسيل بالا تيم ملي آنطور که بايد حمايت نمي شود.« 

استقلال به پورحيدري بي حرمتي مي کند
فريده شجاعي، همسر مرحوم پورحيدري از 
عدم پاسخگويي باشگاه استقلال گلايه مند 
است: »رفتار مسئولان استقلال بي حرمتي 
است. آنها نه نامه هايم را جواب مي دهند، 
نه تلفن هايم��ان را. طلب منصور تاريخي 
شده، اما به روي خودشان هم نمي آورند. 
در حالي که همسرم صادقانه 50 س��ال از عمرش را براي استقلال 
گذاشت و يک قران هم نگرفت. آنها گفتند هزينه درمان و تدفينش را 
مي دهند که ندادند. گفتيم قرارداد آخرش را بدهيد. يکي از قراردادها 
200ميليون و ديگري230 ميليون تومان است، اما از آن هم خبري 
نيست. منصور خودش دنبال پول نبود و مي گفت بايد براي استقلال 
مجاني کار کرد. منصور بيمه عمر و بيمه تکميلي داشت، اما هيچ کدام 

را پرداخت نکردند. مگر چه هيزم تري به آنها فروخته بود؟«

نبايد ايران را دست کم بگيريم
اروه رنار، س��رمربي فرانس��وي تيم ملي 
فوتب��ال مراکش ک��ه ح��ذف از مرحله 
گروهي جام جهاني روس��يه را به منزله 
شکس��تي بزرگ براي تيم ملي مراکش 
مي داند، به بازيکنانش هش��دار داده که 
نبايد تيم ملي اي��ران را در جام جهاني 
 B 20۱۸ روس��يه دس��ت کم بگيرند: »رقيب اصلي ما در گروه
مرحله مقدماتي جام جهاني اسپانياست. البته از پرتغال، قهرمان 
اروپا هم نبايد غافل شويم، اما مسئله مهم اين است که ايران را هم 
نبايد دست کم بگيريم. اين اشتباه محض است، چراکه شاگردان 
کرش به راحتي تسليم نمي شوند و نبايد به هيچ عنوان اين تيم را 
در قياس با اسپانيا و پرتغال دست کم بگيريم. ايران تيم ضعيفي 

نيست و دست کم گرفتنش به ضررمان تمام مي شود.«

ذوب آهن با پيروزي مقابل اس�تقلال در بازي 
پاياني هفته بيست و دوم به هفتمين پيروزي 
متوال�ي اش رس�يد و آبي ها پ�س از 11 هفته 

شکست خوردند. 
مصاف استقلال – ذوب آهن حسن ختام بازي هاي 
هفته بيست و دوم ليگ برتر فوتبال بود، مسابقه اي 
که عصر ديروز در ورزشگاه فولادشهر برگزار شد تا 
پرونده رقابت هاي اين هفته بسته شود. رويارويي 
قلعه نويي با آبي ها و البته نتايج خوبي که دو تيم 
در نيم فصل دوم گرفته بودند، سبب شده بود تا 
اين بازي ج��ذاب از آب درآيد. اس��تقلال در اين 
مس��ابقه در حالي با گل وريا غفوري در نيمه اول 
از ذوب آهن پيش افتاد که قلعه نويي برنده نيمه 
مربيان بود. ذوب در اين نيمه توانست ابتدا توسط 
استنلي کي روش از روي نقطه پنالتي مسابقه را 
به تساوي بکشاند و در دقايق پاياني با ضربه سر 
سيدمحمد حسيني، دو بر يک برنده بازي شد تا 

آبي ها بازي برده را با باخت عوض کنند و در پايان 
اين امير قلعه نويي باش��د که مقابل وينفرد شفر 

دست هايش را به نشانه مربي پيروز بالا ببرد. 
   ذوب، ذوب مي کند!

نتيجه بازي با استقلال ادامه روند نتايج فوق العاده 
ذوب آه��ن در نيم فصل دوم بود. آنه��ا با پيروزي 
مقابل شاگردان شفر 3۸ امتيازي شدند و به رده 
دوم جدول رس��يدند. ذوب در 9 بازي اخير خود 
هش��ت برد را که هفت تاي آن به صورت متوالي 
و پشت سر هم بوده، کس��ب کرده تا پس از نتايج 
نه چندان خوب در نيم فصل اول که باعث شده بود 
امير قلعه نويي حتي تا پاي برکناري هم پيش برود، 
حالا بهترين عملکرد را در بين تيم هاي ليگ برتري 
در نيم فصل دوم داشته باشد. البته ذوبي ها شايد 
حسرت امتيازهاي از دست رفته در هفته هاي اول 
ليگ را امروز بيش��تر از هر زمان ديگري بخورند، 
امتيازهايي که اگر به دست مي آمد، حالا اختلاف 

ذوبي هاي رده دوم جدولي با پرس��پوليس صدر 
جدولي ۱3 امتي��از نبود. با اين ح��ال قلعه نويي 
که خيلي ها تصور مي کردند با نتايج ضعيفش در 
هفته هاي ابتدايي ليگ دورانش به پايان رسيده و 
روزگارش گذشته، نشان داد که دود از کنده بلند 
مي ش��ود و همچنان مي توان روي پرافتخارترين 

مربي تاريخ ليگ برتر حساب باز کرد. 
   باخت پس از 11 هفته

در حالي خيال آبي ها در دقايق پاياني از کس��ب 
حداقل ي��ک امتياز راحت بود ک��ه آنها فکرش را 
هم نمي کردند ک��ه مدافع کهن��ه کار ذوب  آهن 
روي يک سانتر از جناح راس��ت روي سر خسرو 
حيدري، کاپيتان اس��تقلال بلند ش��ود و توپ را 
به دروازه استقلال بچس��باند تا همه 3 امتياز به 
ذوب و قلعه نويي برسد. با وجود اين، سوت پايان 
ملک محمدي رکورد شکست ناپذيري استقلال را 
هم پاره کرد. آخرين باخت آبي ها پيش از مصاف با 

ذوب به چهارم آبان و بازي هاي هفته دهم و مسابقه 
با پرسپوليس برمي گردد، مسابقه اي که شفر براي 
اولين بار پس از برکناري منصوريان روي نيمکت 
استقلال مي نشست. اس��تقلال پس از آن باخت 
با شفر روي نوار شکس��ت ناپذيري افتاد و در ۱۱ 
بازي قبل از بازي ديروز نباخته بود. بازي با ذوب 
سرانجام نوار اين شکست ناپذيري آنها را قطع کرد 
تا آنها پس از نزديک به 70 روز طعم شکس��ت را 
بچشند. استقلال با اين شکست 32 امتيازي شد و 
در رده ششم جدول باقي ماند و اختلافش با رقيب 
سنتي اش پرسپوليس در صدر جدول به ۱9 امتياز 
رسيد تا شفر و شاگردانش همه تمرکزشان را روي 

کسب عنوان قهرماني در جام حذفي بگذارند. 
   بازگشتی که خوش يمن نبود 

بازي با ذوب آهن براي هر دو دروازه بان استقلال 
يک روز متفاوت بود. سيدمهدي رحمتي هرچند 
پس از س��ه بازي، دوباره به نيمکت برگش��ت، 
اما آش��تي او با امير قلعه نويي يکي از سوژه هاي 
عکاساني بود که ديروز به فولادشهر رفته بودند. 
قلعه نويي و رحمتي که اختلافاتش��ان در چند 
فصل اخير به اوج و خط و نشان کشيدن رسيده 
بود، ديروز قبل از بازي مقابل دوربين ها کنار هم 
عکس گرفتند تا پرونده اختلافاتشان بسته شود. 
با نيمکت نشيني رحمتي، سيدحسين حسيني 
در حالي دوباره ش��ماره يک آبي ها ش��د که اين 
بازگش��ت برايش خوش يمن نبود. او که پس از 
شکس��تن رکورد گل نخوردن دروازه بان ايران 
بلافاصله نيمکت نشين شده بود، در بازي با ذوب 
به دنبال اين بود تا نشان دهد که نيمکت نشيني 
حقش نيست. البته در اين مسابقه با چند واکنش 
فوق العاده مانع به گل رس��يدن ذوبي ها شد، اما 
دريافت دو گل که يکي از آنها از روي نقطه پنالتي 
بود، سبب ش��د تا بازگشت حس��يني جوان به 

ترکيب برايش با خاطره خوشي همراه نباشد. 
  شکست گردن نوع بازي ذوب افتاد!

شفر که شکست پس از ۱۱ بازي برايش قابل هضم 
نبود، بارها در طول بازي نس��بت به قضاوت داور 
انتقاد داشت. او در نشس��ت خبري بعد از ديدار با 
ذوب آهن نسبت به س��بک فوتبالي که تيم ذوب 
ارائه کرد، انتقاد داشت. سرمربي آلماني استقلال 
در اين نشست خبري عقيده داشت که ذوبي ها و 
تيم قلعه نويي از سيستم بازي بلند که بيشتر در 
فوتبال انگلستان استفاده مي شود، استفاده کردند 
که او خيلي از اين موضوع راضي نبود: »جنگيديم، 
ولي نتيجه را واگذار کردي��م. بازي کردن در برابر 
چنين تيم هايي که به دنبال توپ هاي بلند هستند، 
بس��يار س��خت اس��ت، به همين دليل استقلال 

نتوانست بازي هميشگي خود را ارائه کند.«

معمايی که هر روز پيچيده تر می شود
6ماه تا 3سال حبس در انتظار قائدی؟

با گذش�ت يك هفته از حادثه تصادف مهدي قائدي، بازيکن جوان 
استقلال که منجر به فوت احمدرضا شاکر  و مصدوميت شديد قائدي 
و بستري شدن او در بيمارستان شد، هنوز اخبار ضد و نقيضي از اين 

حادثه به گوش مي رسد.
آنچه در ابتدا به نظر مي رسد اينکه دست هايي در کار است که اصل ماجرا 
گفته نشود و جريان به گونه اي پيش برود که بازيکن استقلال در نهايت با 

کمترين تقصير از اين ماجرا بيرون بيايد و بتواند به فوتبالش ادامه دهد.
از دوشنبه گذشته تا امروز اظهارنظرهاي ضد و نقيضي از سوي خانواده ها و 
افراد حاضر در اين حادثه رسانه اي شده و به جاي اينکه گره کار را باز کند، 
آن را پيچيده تر کرده است. ساعت يک و 45 دقيقه بامداد دوشنبه 96/۱۱/9 
اتومبيل MWM به دليل سرعت بالا و عدم توانايي کنترل از سوي راننده 
در بلوار امام علي)ع( بوشهر از مس��ير منحرف و سرنگون مي شود. بنا بر 
گزارش ها، پليس راهور در عين ناباوري ساعت شش و شش دقيقه صبح به 
محل حادثه مراجعه مي کند که پنج سرنشين در خودرو حضور داشتند که 
مهدي قائدي به عنوان راننده و يک خانم، سرنشينان جلو و احمدرضا شاکر، 
محمدامين حسن زاده و علي شمسي سرنشينان عقب خودرو بودند که بنا 
بر آنچه خانواده مرحوم شاکر عنوان کرده اند، آنها در حال بازگشت از يک 

مهماني بودند که به احتمال زياد حالت طبيعي هم نداشتند.
با اين حال به رغم اي��ن اظهارات و وجود گزارش پلي��س راهور بلافاصله 
تلاش هاي مشکوکي آغاز شد تا عنوان شود که مهدي قائدي پشت فرمان 
اتومبيل نبوده است. در همين راستا ديروز محمدامين حسن پور، يکي از 
سرنشينان خودرو در گفت وگو با ايسنا گزارش مکتوب راهنمايي و رانندگي 
درباره اين سانحه را رد و عنوان مي کند: »من قصد صحبت کردن ندارم و 
در دادگاه حرف مي زنم. فقط مي توانم بگويم که راننده اتومبيل من بودم و 
همه سرنشينان هم حالت عادي داشتند.« در گزارش راهنمايي و رانندگي 
صراحتاً عنوان شده که علت واژگوني اتومبيل سرعت غيرمجاز و انحراف 
از مسير بوده است، اما طي روزهاي گذشته باز هم شايعاتي به راه افتاد که 
خودرويي ديگر در کورس با اين اتومبيل از پشت به آن زده و باعث انحراف 
آن شده و جالب اينکه حسن پور اين مسئله را رد مي کند و مي گويد: »هيچ 

خودروي ديگري وجود نداشت و من با هيچ ماشيني کورس نگذاشتم.«
  قائدي کار بدي کرده است!

در ميان تمام اظهارنظرها واکنش مسئولان باشگاه استقلال در خصوص 
بازيکن تيم شان از همه جالب تر است. مسئولان اين باشگاه ابتدا تنها به 
نادرست بودن شب زنده داري مهدي قائدي بسنده کردند،  اما طي روزهاي 
گذشته و وقتي متوجه شدند که اين بازيکن در تحقيقات پليس به احتمال 
زياد مقصر اصلي اين حادثه است، تغيير موضع داده اند. لازم به ذکر است 
براساس ماده 7۱4 قانون مجازات اسلامي، چنانچه مهدي قائدي راننده 
خودرو بوده باشد، با توجه به نداشتن گواهينامه به قتل عمد و شش ماه 
تا سه سال زندان محکوم مي ش��ود. البته اين در حالي است که او هنگام 
رانندگي شرايط عادي داشته باشد. اين در حالی است که گزارش ها حاکی 

از آن است که سرنشينان حالت عادی نداشته اند.
پندار توفيقي، معاون باشگاه استقلال بعد از اينکه مشخص شد خانواده 
احمدرضا ش��اکر قصد ش��کايت دارند، در اظهارنظري تأمل انگيز گفت: 
»فراموش نکنيم که ممکن بود مهدي قائدي جان��ش را در اين حادثه از 
دست بدهد. در حال حاضر ما بايد تلاش کنيم تا سرمايه فوتبال کشور حفظ 
شود. معتقدم که خانواده شاکر هم با اهداي اعضاي او کار زيبا و بزرگي انجام 

دادند، پس با پرداختن به حواشي اين کار بزرگ را مخدوش نمي کنند!«
توفيقي ادامه داد: »بازيکنان حتي بازيکنان بزرگ بايد س��بک زندگي 
حرفه اي داشته باشند و باش��گاه ها هم در بخش سرپرستي  بايد پيگير 
کارهاي آنها باشند.« حسن زماني، عضو هيئت مديره استقلال هم در اين 
خصوص تنها به محکوم کردن حضور نيمه شب قائدي در خيابان بسنده 
مي کند و مي گويد: »چيزي که براي او اتفاق افتاد، مورد تأييد ما نيست. ما در 
برنامه هاي خود چنين اجازه هايي را به جوانان نمي دهيم. آنها سرمايه هاي ما 
هستند و نبايد بگذاريم که تحت شرايط خاصي مثل اين به خطر بيفتند.«

   او يك مديربرنامه خوب مي خواهد
اما شايد بهترين اظهارنظر اين روزها را بايد از زبان عليرضا نيکبخت واحدي، 
بازيکن سابق استقلال و پرسپوليس شنيد، بازيکني که خود نيز حواشي 
زيادي داشت. او مي گويد: »از اتفاقي که براي اين بچه افتاد، متأثرم. اميدوارم 
مشکلش حل شود، ولي معتقدم حاشيه هايي که براي قائدي به وجود آمده 
به دليل نداشتن يک مديربرنامه خوب است. اين بازيکن يک مديربرنامه 

مي خواهد که مثل پدر بالاي سرش باشد و راهنمايي اش کند.«

آزمون سخت مسئولان قضايی و ورزش
اتفاق مرگباري که براي بازيکن اس��تقلال رخ داد، يک بار ديگر لايه هاي 
پنهان فوتبال ايران را به نمايش گذاشت. تصادف مهدي قائدي در جنوب 
کشور تنها يکي از واقعيت هاي ناخوش��ايندي است که مستطيل سبز 
کش��ورمان را احاطه کرده و در اين بين مسئولان و مديران باشگاه ها جز 
لاپوش��اني و پنهان کردن واقعيت ها هيچ برنامه اي براي برطرف کردن 

چالش هاي فرهنگي – حرفه اي بازيکنان خود ندارند!
هدف از حمايت هاي کورکورانه از بازيکني که زندگي حرفه اي را نياموخته 
و اهميتي به آن نمي دهد، اين اس��ت که خانواده متوفي دس��ت از احقاق 
حق فرزندش��ان بردارند و آقايان هم از زير بار مسئوليت شانه خالي کنند. 
در صورتي که ش��ب زن��ده داري به يک��ي از اجزاي جدا نش��دني زندگي 
فوتباليست هاي کشورمان تبديل شده و همه مربيان، مسئولان و مديران 
تيم ها نيز از آن آگاهند، اما نه تنها قدمي براي کاهش اين معضل برنمي دارند، 
بلکه در صورت رسانه اي شدن مواردي اين چنيني تنها چيزي که به فکرشان 
مي رسد لاپوشاني است و بس. متأسفانه مسئولان ما لاپوشاني، تکذيب و انکار 
واقعيت ها را بهتر از هر مسئله  ديگري آموخته اند و آن را نيز در دستور کار قرار 
داده اند. اين اولين بار نيست که آقايان به هر طريقي مي خواهند سوءمديريت 
و کم کاري هاي خود را جبران کنند؛ تخلفات گسترده در باشگاه ها، موارد 
مشکوک در قراردادها، کارت هاي پايان خدمت که با مدارک جعلي گرفته 
شد و جعل امضايي که محروميت از سوي فيفا را به همراه داشت، تنها بخشي 
از پنهان کاري هاي عمدي فوتبال ايران است. تخلفات هر روز بيشتر مي شود 
و توجه به خلأهاي فرهنگي از اصلي ترين مواردي است که هرازچندگاهي 
پس از رو شدن يکي از حواشي سر زبان ها مي افتد که متأسفانه مسئولان 
ما توجهي به آن نمي کنند. اين همه بي توجهي و بي تفاوتي پس از تصادف 
يک فوتباليست جوان شهرستاني در نيمه هاي شب، آن هم پس از پشت سر 
گذاشتن مهماني شبانه بيش از پيش به چشم مي آيد و البته خيلي زود هم 
به دست فراموشي سپرده مي شود و حالا اين مسئوليت برعهده قوه قضائيه 

است که بايد به جزئيات اين پرونده رسيدگی کند.
همانطور که گفتيم بازيکنان فوتبال کشورمان در هيچ برهه از دوران بازي 
خود زندگي حرفه اي را نياموخته اند و از آنجا که اطراف اين بازيکنان نيز پر 
از افراد معلوم الحال، دلال و غيرموجه است، پس تعجبي ندارد که شبگردي 
در خيابان ها، حضور در مهماني هاي شبانه و رفتارهاي غيرحرفه اي جزيي 
از زندگي آنها باشد. در چنين شرايطي باشگاه ها هرگز تلاشي براي پر کردن 
خلأهاي فرهنگي نکرده اند و تنها لقب فرهنگي – ورزشي را يدک کشيده اند. 
به همين دليل است که در دادن مرخصي هاي خارج از برنامه هيچ ضابطه اي 
وجود ندارد و برخلاف باشگاه هاي مطرح دنيا اهميتي به زندگي خارج از 
زمين بازيکنان داده نمي شود. حتماً خاطره معروف علي دايي در خصوص 
حساسيت ويژه مسئولان باشگاه بايرن مونيخ به زندگي شبانه بازيکنان تيم 
را شنيده ايد؛ حساسيتي که باعث شد يک نفر هفته ها مسئول چک کردن 
هر شب اين بازيکن و اطمينان حاصل کردن از حضور علي دايي در منزلش 
باشد. با اين حال اينجا خبري از اين حساسيت ها نيست و رقم قراردادها 
و پاس ش��دن چک ها در موعد مقرر به اولويت اصلي مستطيل سبز بدل 
شده است. از طرفي مديريت کاملاً غيرحرفه اي زمينه را براي خارج شدن 
بازيکنان از مسير حرفه اي يا حتي همان مسير سنتي گذشته فراهم کرده 
است. با اينکه دستمزدها ميلياردي شده و خيلي ها ادعاي حرفه اي گري 
مي کنند، اما اي کاش رفتار فوتباليست هاي ما هنوز هم مثل نسل هاي قبل 
از آنها بود که بي ادعا راهي ميدان مي شدند. جاي تأسف دارد که آقايان مدير 
به جاي جبران کم کاري هايشان و آموزش زندگي حرفه اي به بازيکنان، از 
اين طرف و آن طرف و با توس��ل به روابط غيرورزشي خود حواشي ريز و 
درشت را انکار مي کنند. بدون ش��ک قائدي آخرين بازيکني نيست که 
در اوج جواني و به خاطر بي توجهي ب��ه فاکتورهاي حرفه اي گري آينده 
فوتبالي اش به خطر افتاده، اما براي پيشگيري از رخ دادن چنين مواردي 
اول از مسئولان مي خواهيم فوتبال را به حال خود رها نکنند و با چشم باز 
زيرآبي رفتن هاي پرتعداد فوتباليست هايمان را ببينند و مقابل آن بايستند 
و دوم هم اميدواريم که مسئولان قضايی از آزمون سخت برخورد با متخلف 

اصلی اين جريان سربلند بيرون آيند.

زيدان: نگران نيستم
توقف رئال مادريد در زمين لوانته ش��رايط را براي کهکشاني ها سخت  تر 
کرد. تساوي 2 – 2 رئالي ها را بيش از پيش نگران کرده است، تيم زيدان 
با 39 امتياز همچنان در رده چهارم جدول قرار دارد و اين در حالي است 
که رئال هفته آينده در ليگ قهرمانان اروپا بايد به مصاف پاري سن ژرمن 
برود. با وجود اين، سرمربي رئال همچنان به آينده اميدوار است: »از رقم 
خوردن چنين نتيجه اي کمي ناراحت هستيم. امسال سال سختي برايمان 
بود، چون نتوانستيم در شش بازي پياپي نتايج خوبي کسب کنيم. از نتايج 
ناراضي هستم، اين اتفاق تلخي است، چون دو امتياز ديگر را از دست داديم. 

هنوز امتياز هاي زيادي باقي مانده و نگران چيزي نيستم.  
------------------------------------------------------------

خيز مونيخ براي استخدام لو در تابستان
بايرن مونيخ علاقه مند به همکاري با يواخيم لو اس��ت. بعد از برکناري 
آنچلوتي در ماه سپتامبر، بايرن مونيخ دوباره با هاينکس وارد همکاري 
ش��د، اما اين مربي فقط تا پاي��ان فصل در بايرن موني��خ مي ماند. يک 
خبرنگار آلماني مدعي شده سران بايرن مونيخ در جست وجوي انتخاب 
سرمربي جديد خود به جذب لو نيز مي انديشند. اين در حالي است که 

گفته مي شود لو تا پايان سال 2020 روي نيمکت ژرمن ها مي نشيند.
------------------------------------------------------------

واکنش کونته به حضور در تيم ملي ايتاليا
آنتونيو کونته، سرمربي چلسي به شايعات حضورش در تيم ملي ايتاليا 
واکنش نش��ان داد: »در حال  حاضر چلس��ي تيم من است و هيچ چيز 
ديگري هم وجود ندارد. اگر يادتان باشد من قبل از يورو 20۱6 تصميم 
گرفتم که به رقابت هاي باشگاهي برگردم، چون مي خواستم هر روز با 
بازيکنان باشم. خيلي به آينده هاي دوردست فکر نمي کنم و فقط تمرکزم 

معطوف به حال حاضر است.«

ورزش بعد از انقلاب، فراگير و مردمي شد
ورزش کشور پس از پيروزي انقلاب اسلامي 
فراگير تر شد و جنبه مردمي پيدا کرد و همين 
مسئله باعث شد اس��تعدادهاي بيشتري 
شکوفا شود. مسئولان کشور در دوران قبل 
از انقلاب از سرمايه گذاري در ورزش اهداف 
خاصي را دنبال مي کردند که اين کار نيز فقط 
در چند رشته محدود انجام مي شد، اما پس 
از پيروزي ش��کوهمند انقلاب اسلامي اين 
سرمايه گذاري وسعت بيشتري پيدا کرد و 
ورزش ايران جنبه مردم��ي به خود گرفت 
و فراگيرتر شد. خوشبختانه در سايه اين مسئله استعدادهاي خوبي رشد 
کردند و شاهد حضور ورزشکاران در رشته هاي بيشتري نسبت به گذشته 
بوديم که در نهايت به مدال آوري هاي بيشتري منجر شد. البته نمي توان 
از اهميت ثبات در مديريت ورزش نيز غافل شد. مسئله اي که مي تواند به 
رشد و شکوفايي و کسب موفقيت منجر شود. نمونه بارز اين ثبات مديريت 
را مي توان در رش��ته واليبال ديد. تداوم مديريت در دوره اي که رياس��ت 
فدراسيون واليبال را برعهده داش��تم و ادامه اين راه با همان ثبات در زمان 
داورزني باعث شد واليبال حتي از فوتبال هم جلو بزند و به يکي از مدعيان 
در دنيا تبديل شود. ورزش مقوله بسيار مهمي است که امام)ره( هم علاقه 
زيادي به آن داشتند. ايشان در حالي جمله معروف »من ورزشکار نيستم، 
اما ورزشکاران را دوست دارم« را بيان کردند که براي هيچ گروه ديگري از 
چنين عبارتي استفاده نکردند و اين نشان دهنده جايگاه بالاي ورزش در 
ديدگاه  رهبر فقيد انقلاب بود. رهبر معظم انقلاب هم از ورزشکاران باستاني 
و کوهنورد هستند و البته مشوق خوبي براي ورزشکاران به شمار مي روند. 
يک بار در ديداري که با ايشان داشتيم، به من گفتند از سرمايه گذاري روي 
نوجوانان و جوانان در ورزش غافل نشوم. توصيه اي که نشان از نکته سنجي 
ايشان و اهميتي که به ورزش مي دهند، نشئت مي گيرد، مسئله اي که بايد 
در جهت اصلاح آن کوشيد. البته در اين راه سختي ها و دشواري هاي زيادي 
نيز وجود دارد که از جمله آن مي توان به دخالت دولت در انتصاب مسئولان 
رده  بالاي ورزش کشور اشاره کرد. متأسفانه هر دولتي که روي کار آمد، گروه 

خودش را در رأس کار قرار داد که به نظرم اين آفتي براي ورزش است.
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فريدون حسن

تيم ملي فوتس��ال ايران با برتري مقابل چين به جمع هشت تيم 
برتر جام ملت هاي آسيا راه يافت. شاگردان ناظم الشريعه در دومين 
ديدار خود از مرحله گروهي مسابقات جام ملت هاي فوتسال آسيا 
روز گذشته در چين تايپه به مصاف تيم ملي چين رفتند و با نتيجه 
۱۱ بر يک به برتري رس��يدند. تيم ملي ايران که مدعي قهرماني 
در اين رقابت هاس��ت، چين را هم در اين مسابقات دورقمي کرد، 
اما دروازه اش نيز براي نخستين بار در رقابت هاي امسال در نيمه 

اول باز شد. جايگاه دو تيم البته در رنکينگ جهاني قابل مقايسه 
نيست و در مقابل ايران که تيم پنجم جهان است، چيني ها در رده 
۸۱ جاي دارند. تيم ملي ايران با اين برد شش امتيازي شد و صعود 
خود به يک چهارم نهايي را قطعي کرد. ش��اگردان ناظم الشريعه 
براي کسب رتبه نخست گروه به يک تساوي مقابل عراق نياز دارند، 
ديداري که فردا برگزار مي ش��ود و ملی پوشان فوتسال کشورمان 

برای صدرنشينی مقابل اين تيم قرار خواهند گرفت.

ليست تيم ملي مشخص نشده است
خوش خبر، سرپرست تيم ملي واليبال تأکيد مي کند که هنوز هيچ 
فهرستي از سوي کادر فني اعلام نشده است: »گرفتن ويزاي امريکا 
پروسه اي خاص دارد و بالاجبار تعدادی از بازيکنان دوره گذشته و 
رده هاي پايه را معرفي کرديم تا امور اخذ ويزا انجام شود و در صورت 

تشخيص کادر فني، نفراتي به اين ليست اضافه يا کم مي شوند.«

با کيانوش چکشي برخورد نمي کنيم
به نظر مي رسيد برخواه، سرمربي تيم ملي وزنه برداري رستمي 
را موظف خواهد کرد مانند سايرين در تمرينات تيم ملي شرکت 
کند، اما صحبت هاي جديد او اين طور نشان نمي دهد: »تمرينات 
انفرادي کيانوش از زمان من شروع نشده و نبايد اين توقع وجود 

داشته باشد که بخواهم برخورد چکشي و حذفي داشته باشم.«

صعود به يک چهارم نهايي با قرباني کردن چين

شيوا نوروزي

تمرينات تيم ملي زير ذره بين کرش
تمرينات تيم ملي طبق برنامه اي که س��رمربي پرتغالي در نظر گرفته 
است، پيش مي رود. بر اساس برنامه کارلوس کرش، ملي پوشان با اينکه 
در ليگ برتر حضور دارند در تمرينات تيم ملي نيز حاضر مي شوند تا براي 
جام جهاني به آمادگي ای که مدنظر سرمربي است، برسند. با اينکه کرش 
زمان زيادي در ايران نبود و دستيارانش برنامه هاي او را اجرا مي کردند، 
اما حالا شخصاً در تمرينات حضور دارد و عملکرد شاگردانش را با دقت 
زير ذره بين گرفته است. به نظر مي رسد سرمربي پرتغالي مي کوشد با 
تمرينات متنوع و حرفه اي بازيکنانش را براي حضوری موفق در روسيه و 

درخشش در مقابل پرتغال، اسپانيا و مراکش آماده کند.

محمدرضا يزداني خرم
 رئيس پيشين فدراسيون هاي 
واليبال و کشتي

روزگار خوش امير در اصفهان
پيروزی 2 بر يك ذوب آهن برابر استقلال

دنيا حيدري
   منهای فوتبال

سعيد احمديان
   گزارش

اميدوارم به پيرمردها هم فرصت بدهند!
حضور مجدد خادم در رأس تيم ملي کشتي آزاد با وجود در دست داشتن همزمان رياست فدراسيون 
کشتي، انتقادهاي زيادي را به دنبال داشت. اگرچه شوراي فني کشتي آزاد پس از سبک و سنگين کردن 

اوضاع و با توجه به افت محسوسي که تيم ملي در رقابت هاي جهاني 20۱6 فرانسه 
داشت، تصميم گرفت از رسول خادم به عنوان سرمربي دعوت به کار کند، اما نه 
اين مسئله و نه واگذاري اختيارات فدراسيون به بني تميم نتوانست از بار انتقادات 
کم کند.  خادم بعد از مدت ها س��کوت خود را شکست و در واکنش به منتقدان 

گفت که اميدوار اس��ت آنها به پيرمردهايي چون او هم فرصت همکاري بدهند: 
»شوراي فني محبت داش��ت و در واقع به من اعتماد کرد. من هم اميدوارم بتوانم 

در سريع ترين زمان ممکن از ديگر مربيان توانمند به عنوان سرمربي استفاده کنم، 
چراکه بسياري از مربيان ما چنين ظرفيتي را دارند. البته سرمربيگري تيم ملي 

مسئوليت بسيار سنگيني است، چون مردم ما از کشتي انتظار کسب 
افتخارات فاخري در عرصه جهاني و المپيک دارند. خوشبختانه در 

کشتي فرنگي حرکت بزرگ و خوبي توس��ط بزرگاني چون بنا 
آغاز شد و هم اکنون نيز شاهد حضور چهره هاي جواني در اين 
عرصه هستيم که توانستند حرکت رو به جلويي داشته باشند. 
اميدوارم اين اتفاق در کش��تي آزاد هم بيفتد و به پيرمردهايي 

مثل من هم اجازه دهند در کنار ساير همکاران براي کشتي کاري انجام دهم.«

آغاز ماراتن مهرام و شهرداري براي قهرماني
ماراتن قهرماني مهرام و شهرداري تبريز از امروز اس��تارت مي خورد. شهرداري تبريز امروز و فردا طي 
دو مسابقه نخست فينال، ميزبان مهرام است. دو تيم فيناليست هاي دو فصل گذشته را در نيمه نهايي 
شکست دادند و پس از يک رقابت س��نگين به ديدار نهايي راه يافتند و حالا براي قهرماني 
خيز برداشته اند. مهرام که با جوانانش توانست با گذشتن از تيم کهکشاني پتروشيمي به 
فينال راه يابد، انگيزه هاي فراواني براي شکست شهرداري در تبريز دارد. خصوصاً که 
شاگردان هاشمي در مرحله مقدماتي نشان دادند راه پيروزي برابر اين تيم را مي دانند، 
هرچند که حاتمي معتقد است شکست تيمش در مرحله مقدماتي اتفاقي بوده و 
قرار نيست بار ديگر تکرار شود، اما وقتي هاشمي از جاه طلبي بازيکنانش 
مي گويد، يعني اينکه کار حتي در تبريز هم براي آنها سخت است. 
اين بازي براي تبريزي ها که براي نخس��تين بار پايشان به 
فينال باز شده، اهميت زيادي دارد، آن هم بعد از شکست 
تيم پرمهره و مدعي نفت آبادان. آنها حالا مي خواهند 
اولين قهرماني شان را هم جشن بگيرند. مهم ترين 
دغدغه هاشمي در اين ديدار مي تواند اشباع شدن 
بازيکنان جوانش بعد از رس��يدن به فينال باش��د، 
مس��ئله اي که غلبه بر آن مي تواند مهرام را به کسب 

يک قهرماني ديگر در ليگ بسکتبال اميدوار کند.

تمرين کيميا عليزاده در فرانسه
کيميا عليزاده، بانوي تکواندوکار ايران با دعوتنامه اي که سفير ايران 
در فرانسه به کميته ملي المپيک ارسال کرده، با حضور در فرانسه 
در کنار ملي پوشان تکواندو اين کشور تمرين مي کند. دختر برنزي 
ايران با صلاحديد مسئولان به عنوان نماينده ورزش ايران  عازم 

فرانسه شده تا در کنار تکواندوکاران اين کشور تمرين کند. 
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